
08-06-2022. 

Mevrouw C. van der Wal-Zeggelink, Minister van Natuur en Stikstof. 

 

In uw beantwoording IAK-vragen staan opmerkingen en aannames die ver van de werkelijkheid zijn, 

Ik zal per standpunt hierop reageren. 

 

Punt 1 wat is de aanleiding, hierin gaat u uit van onvoldoende gegevens terwijl er bij stakeholders 

wel voldoende en ook nog de juiste gegevens te verkrijgen zijn, hier hebt u, mogelijk doelbewust, 

geen gebruik van gemaakt, anders zou uw conclusie, dat het haas in een ongunstige staat verkeerd 

en zeker in Limburg, niet getrokken hebben.  

 

Punt 3 wat is het probleem, u geeft aan dat de jacht op haas en  konijn een factor is die mogelijk een 

bijdrage aan de dalende populatietrend. Dit is een stelling die voor jagers absoluut niet acceptabel is, 

jagers hebben een belang bij een goede wildstand en zullen er alles aan doen om deze op een goede 

stand te houden, hiervoor werken zij aan wildakkers, zorgen voor onderbrekingen in het veld en gaan 

met agrariërs vaak in onderhandeling om stukjes veld niet te bewerken, alles voor dat ene doel, een 

goede wildstand en dit niet alleen om te oogsten, nee, jagers zijn ook natuurmensen die hiervan 

kunnen houden en genieten. 

 

Punt 4 wat is het doel, hierin geeft u aan dat jacht niet de hoofdoorzaak is maar vormt extra 

drukfactor, in punt 3 heb ik aangegeven dat dit niet correct is. 

 

Punt 5 wat rechtvaardigt overheidsinterventie, uw telgegevens kloppen niet maar vanuit deze 

gegevens rechtvaardigt u deze interventie, een rechtvaardiging op los zand dus. 

 

Punt 6 wat is het juiste instrument, in punt 3 heb ik al aangegeven dat het jachtbedrijf geen 

bedreiging maar een positieve bijdrage levert aan de populatie van de wildsoorten. 

Het juiste instrument om de populaties weer te laten groeien en beschermen is om de predatie van 

haas en konijn te verminderen de jagers meer mogelijkheden geeft hier iets aan te doen, met het in 

werking treden van de Flora- en Faunawet in 2001 zijn die middelen zeer beperkt en hebben we een 

sterke toename van deze predatoren gezien. 

 

Punt 7 wat zijn de gevolgen, u bepaald landelijk deze interventie maar schuift daarna de gevolgen en 

aanpak van deze gevolgen naar de provincie. Deze zullen veel weerstand ondervinden van de 

uitvoerders om tot beheer over te gaan. 

 

Uit bovenstaande reactie blijkt duidelijk dat de jacht geen aanleiding geeft tot een nadelige 

beïnvloeding van de populaties haas en konijn, de werkelijke oorzaak zijn de enorme aantallen 

predatoren die we in Nederland, vanaf de invoering van de FF wet in 2001, beschermen, zonder de 

mogelijkheid om bij te grote aantallen in te kunnen grijpen. 

Wat we nu zien is het resultaat van jarenlang natuurbeheer vanuit het standpunt, de natuur regelt 

het zelf wel, juist, maar de grote aantallen predatoren blijven eten, ook als er minder prooidieren 

zijn, desnoods halen ze tussentijds hun maaltijden bij de hobby-boeren in de grote stad. 

 

Lei Jansen, 

Voorzitter WBE Arcen en Velden. 


